

ANALISIS HARTI KECAP DINA KUMPULAN CARITA PONDOK “ORANG-ORANG BLOOMINGTON” KU BUDI DARMA PIKEUN BAHAN PANGAJARAN BAHASA INDONESIA KELAS X SMA

**Ku
Silfi Nuraliya
NIM 185030019**

RINGKESAN

Ieu panalungtikan dimotifasikeun ku ayana kasulitan siswa dina manggihan harti dina carita pondok. Carita pondok anu dipaké judulna “Orang-Orang Bloomington” karya Budi Darma. Ieu panalungtikan miboga tujuan pikeun mekarkeun bahan ajar minangka alternatif pangajaran basa Indonésia di SMA. Ieu panalungtikan ngagunakeun métode déskriptif kualitatif. Sumber panalungtikan anu digunakeun dina ieu panalungtikan nya éta carita pondok anu judulna: “Orang-Orang Bloomington” karya Budi Darma jeung dipilih sampel 7 carita pondok. Téhnik ngumpulkeun data ngaliwatan talaah pustaka, dokuméntasi, jeung analisis. Hasilna nuduhkeun yén sakabéh harti konotatif, harti denotatif, harti gramatikal, harti léksikal, harti figuratif, harti lugas, harti rujukan, harti non-referensial, harti umum, harti husus, parobahan harti kecap, robahna harti kecap, jeung harti kecap. hubunganana bisa dipilih jadi bahan pangajaran basa Indonésia di SMA. Hal ieu dirojong ku data hasil panalungtikan ngeunaan sagala rupa ma’na anu aya dina kumpulan carita pondok “Orang-Orang Bloomington” karya Budi Darma anu persentasena: harti konotatif 7,49%, harti denotatif 10,7%, harti gramatikal 11,3% , harti léksikal 11%, harti figuratif 5,19%, harti lugas 10,8%, harti referensial 10,8%, harti non-referensial 10,5%, harti umum 7,49%, harti husus 7,34%, parobahan harti kecap 3,21%, robahna harti kecap. tina kecap 1,98%, jeung hubungan harti kecap 1,98%. Dumasar kana hasil validasi ahli materi jeung pangajaran basa Indonesia, nuduhkeun yén modul nu disusun bisa dijadikeun bahan ajar. Hal ieu dirojong ku hasil validasi tina segi peniléyan matéri meunang rata-rata peunteun 88, dina jihat penyajian rata-rata peunteun 88,5, jeung tina segi basa meunang rata-rata peunteun 90,5. Ku kituna, hasil panalungtikan ngeunaan rupa-rupa harti kecap dina kumpulan carita pondok “Orang-Orang Bloomington” karya Budi Darma bisa dijadikeun bahan pangajaran di kelas X SMA.

Kata Kunci: Analisis, jenis makna, carita pondok, bahan ajar.